

ՀՀ ԱՐՄԱՎԻՐԻ ՄԱՐԶ
Մարզկենտրոնը՝ ք.Արմավիր

RA Marz of ARMAVIR
The capital of marz-t. Armavir

Марз АРМАВИРА РА
Центр марза-г. Армавир

Տարածքը	1242 քառ. կմ
Քաղաքային համայնքներ	3
Գյուղական համայնքներ	94
Գյուղական բնակավայրեր	95
<i>Teritory</i>	<i>1242 km²</i>
<i>Urban communities</i>	<i>3</i>
<i>Rural communities</i>	<i>94</i>
<i>Rural settlements</i>	<i>95</i>
Территория	1242 кв.км.
Городские общины	3
Сельские общины	94
Населенных пунктов	95

ՀՀ Արմավիրի մարզը զբաղեցնում է հանրապետության տարածքի 4,2%-ը: Մարզի բնակչությունն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է հանրապետության բնակչության ընդհանուր թվաքանակի 8,6%-ը: Մարզի բնակչության 64%-ը բնակվում է գյուղական բնակավայրերում:

ՀՀ Արմավիրի մարզն իր մեջ է ընդգրկում Արմավիրի, Էջմիածնի և Բաղրամյանի նախկին վարչական շրջանները՝ Վաղարշապատ, Արմավիր, Մեծամոր քաղաքներով և 95 գյուղական բնակավայրերով:

Արմավիր քաղաքը 1997 թվականից մարզկենտրոնն է: Քաղաքը (նախկին՝ Հոկտեմբերյան) կրում է Հայոց առաջին մայրաքաղաքի անունը: Այն հիմնադրվել է 1931թ. հունիսի 26-ին, Արգիշտի I-ի կողմից՝ մ.թ.ա.

The Marz of Armavir occupies the 4.2% of the republic's territory. Its population, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 8.6% of the total population of the republic. The 64% of population lives in rural settlements.

Marz of Armavir includes former administrative districts of Armavir, Echmiadzin and Bagramyan together with towns Vagarshapat, Armavir, Metsamor, and 95 rural settlements.

The town Armavir became the capital of the marz in 1997. This town (formerly-Hoktemberyan) is named after the first Armenian capital. It was founded in 1931 the 26th of June, near the castle Argishtikhinili founded in 77 B.C. by the king Argishty, 46 km north-west from Yerevan. It was situated on the crossroad of international commerce roads and soon became one of the most important

Марз Армавира РА занимает 4.2 % территории республики. Численность населения марза, согласно переписи населения РА 2001г., составляет 8,6% всего населения республики. 64% населения марза проживает в сельских населенных пунктах.

Марз Армавира включает в себя прежние административные районы Армавира, Эчмиацина и Баграмяна, с 95 населенными пунктами и городами Вагаршапат, Армавир и Мецамор.

Город Армавир – центр марза с 1997г..

Город (в прошлом Октемберян) носит имя первой армянской столицы. Он был основан в 26-го июня 1931 года, в окрестностях, крепости Аргишти-хинили, основанной в 776г. д.н.э. Аргишти I, на расстоянии

776թ. հիմնադրված Արգիշտի-խինիի բերդի շրջակայքում, Երևանից 46կմ դեպի հյուսիս-արևմուտք: Գտնվել է միջազգային քարավանային առևտրական ուղիների խաչմերուկում և ժամանակի ընթացքում դարձել Ուրարտական պետության վարչատնտեսական կարևոր բերդաքաղաքներից մեկը, մրցակցել Վան մայրաքաղաքի հետ:

Արմավիր քաղաքի բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 32034 մարդ:

Մեծամոր քաղաքի տարածքը բնակեցված է եղել մ.թ.ա. V հազարամյակից մինչև մ.թ. XVIII դարը: 1965 թվականին սկսվել են Մեծամոր ամրոցի դամբարանաշերտի պեղումները:

Քաղաքի բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 9870 մարդ:

Վաղարշապատ քաղաքի մասին ամենահին տեղեկությունը պատկանում է Ուրարտական թագավոր Ռուսա Բ-ին (մ.թ.ա. 685-645թ.թ.): Մինչև Հայ Արշակունյաց թագավորության անկումը՝ 428 թվական, Վաղարշապատը կատարել է մայրաքաղաքին փոխարինող աթոռանիստի դեր: Քաղաքի դերը հատկապես արժեվորվել է Հայաստանում քրիստոնեությունը պետական կրոն հռչակելուց հետո: Վաղարշապատ քաղաքը գտնվում է Երևանից 16կմ հեռավորության վրա և մարզում մեծությամբ ու նշանակությամբ առաջին քաղաքն է:

Քաղաքի բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 56388 մարդ:

economic and administration castel-towns of the Urartu kingdom competing with the capital Van.

The population number of the town, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 32.034 people.

The territory of town Metsamor was populated since V millennium B.C. until the XVIII cent. A.D. In 1965 the began the excavations of the tombs of Metsamor castel.

The population number of the town, according to the results of the census taken RA in 2001 made 9.870 people.

The oldest information about the **town of Vagarshapat** comes from the Urartian king Rusa II (685-645 B.C.). Untill the collapse of the Armenian Arshacuni kingdom in 428, Vagarshapat played the rile of the king's residence substituting the capital. The role of the town especially grew after the adoption of Christianity as the official religion in Armenia. The town is situated 16 km from Yerevan and is the first by its importance and size in the marz.

The population number of the town, according to the results of the census 2001 of RA made 56.388 people.

46км к северо-западу от Еревана. Находился на перекрестке международных караванных торговых путей и со временем стал одним из важнейших административно-экономических городов-крепостей Урартского государства и конкурировал со столицей Ван.

Численность населения г.Армавир согласно результатам переписи населения РА 2001г., составила 32034 человек.

Территория **города Мецамор** была заселена с V тысячелетия д.н.э. до XVIII века н.э.. В 1965г. начались раскапывание склепных слоев крепости Мецамор.

Численность населения г. Мецамор, согласно результатам переписи населения РА 2001г., составила 9870 человек.

Самая старая информация о **городе Вагаршапат** относится к Урартскому царю Руса II (685-645г.г д.н.э.). До падения Армянского царства Аршакуни, в 428-ом году, Вагаршапат исполнял роль престола, заменяющего столицу. Роль города, стала наиболее значимой после провозглашения в Армении Христианства, как государственной религии. Город Вагаршапат находится в 16км. от Еревана и первый по значимости и величине город марза.

Численность населения города, согласно результатам переписи населения РА 2001 г., составила 56388 человек.

«Վարչատարածքային բաժանումը»

Administrative Territorial Division of RA

Административно-территориальное деление РА

